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PROCES VERBAL

incheiat azi 28.o5.2or;;;ffiffi;rl;t"r *f,n"r. a consiriurui Locar
al comunei Covds6n!

La lucrdrile gedintei participi 9 consilieri locali in funcfie, absentand
d-nii consilieri Gagpar Alexandru gi Jiva Monica.

Mai participd la lucrdrile gedinlei , d-t consilier juridic Drigoiu Ovidiu gi
2 cetS$eni al comunei:-d-l Farcag Mitru-Covis6n] nr."s18,Mateg claudiu-
valentin-covisEnt nr.785 gi Nicula Eugen-covdshn! nr.g79.

Se constatd ci gedinta este statutar5.
D-l pregedlnte de gedin!5 prezintd ordinea de zi conform Dispoziliei

nr.196/23.05.2019.
Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobi cu 9 voturi pentru, fiindadoptati hot5rdrea nr.3l / 29.05.2019, astfet i

l.Aprobarea ordinii de zi.
2.Aprobarea conlinutului procesului verbal al gerlinlei anterioare din data de22.O4.20L9.
3.Proiect de hotir6re privind declararea de interes public tocat a bunurilor depe raza comunei Covdsdn! inregistrate de citre Compania de Apd Arad SA in-
anul 2018-Initiator-primar-Marius-silviu Oneg.
4.Proiect de hotir6re privind aprobafea Reguiamentului de organizare gi
functionare a Ci m i n u I ui Cultu ra I Covds6 ng-i niliator-pri ma r-Miri us-iifuiu
Onet.
5.Proiect de hotir6re privind aprobarea infiingfirii Ansamblului Folcloric
,,PdstrStorii Tradiliilor" covdsf,n!-rniliator-primar-Marius-silviu one!,
6.Proiect de hot5rdre privind infiin[area serviciului social de tipul CefufnUl
DE INFORMARE $I CONSILIERE -Iniliator-Primar-Marius-silviu One$.
T.Proiect de hotd16re privind aprobarea infiin!5rii Asocialiei Sportivl
co_vis6 ngana " covd sd nt-r n iti ato r- p ri ma r- M a ri us-si lvi u o neg.
S,Proiect de hotirire privind aprobarea Regulamentului comuna! privind
organizarea p6gunatului, precum 9i exploatarea pajigtilor gi a pdgunilor depe raza teritoriului administrativ al comunei covdsang, 5uollul' Aiad-
Initiator-Primar-Marius-silviu One[,
9.Proiect de hotdrdre privind aprobarea Studiului de fundamentare privind
decizia de concesionare a activitdlii de sortare a degeurilor reciclabile 9iexploata rea Statiei de Sorta re Ara d -In iliator-Pri ma i-Ma ri us-silviu One[.
lO,Proiect de hotirSre privind aprobarea actualiz5rii indicatorilor proiectului
,,Moderniza re strdzi in com.cov6s6 n!*J udelul Aradr-Etapa rr-rnigiator-
Primar-Ma rius-silviu One!.
11.Diverse.

Se trece la punctul nr.? al ordinii de zii" Aprobarea conlinututuiprocesului verbal al gedingei anterioare din data ie 22.O4.ZO1rd-. D-nasecretar supune spre aprobare procesut verbal al.gedinlei anterioare dindata de 22.O4.2OL9, intreb6nd dacd exist6 probleme cu prlvire la conlinutut
acestuia sau se solicitd menlionarea exactd a opiniilor exprimate in SLainpanterioard.

D-! Iovici aratH ci nu au fost prezentate chitantele cu care au fost pt5tititaxa pentru folosirea autogrederului. D-na secretar arati ci in prbc""uf
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verbal a fost mentionati aceasti solicitare, eventual la punctul Divers" 
"" 

6
poate discuta dacd a fost pregititd situalia cu chitangele respective.

Se supune la vot procesul verbal al gedinlei din alta de 22.o4.2o1g, carese aprobd cu 9 voturi pentru, fiind adoptaiS hotir6re a nr.32/2g.O5.io19-privind aprobarea conlinutului procesului verbal al gedinlei anterioare dindata de 22.o4.2OL9, d-l lovici solicit6nd sd fie menfionaf faptul cd nu s-aprezentat situafia cu chitan$ele cu care a fost pldtit! taxa pentru folosirea
autogrederului.

Se trece la punctul nr,3 al ordinii de zi." Proiect de hotirfire privind
declararea de interes public tocal a bunurilor de pe raza comunei Cov5s6n!
inregistrate de cdtre compania de Apd Arad sA i; anut zotg-,

Se prezinti proiectul de hotir6re, D-na secretar aratS cE Compania deApi Arad SA a a comunicat situalia cu bunurite de pe raza comunei Covis6n!
inregistrate in anut 2018 gi ca atare a fost iniliat pioiectul de hotdr6re
privind declararea de interes public local a acestor bunuri, fiind in numdr de
2O, iar valoarea acestora fiind LO.TZZIO lei,

Se supune la vot proiectul de hotir6re, care se aprob5 cu 9 voturi pentru,
fiind adoptatS Hotdr6rea nr,B3 / 28.05,2019.

Se trece la punctul nr.4 a! ordinii de zi=" Proiect de hotfi16re privind
apro.barea Regulamentului de organizare gi funclionare a Ciminului Cultural
Covdsdnt".

Se prezintd proiectul de hotHr6re,
D-l consilier juridic Dr6goiu aratd cd in urma studierii actelor normative

in domeniu, a regulamentutui cadru de funcgionare a Ciminelor culturale,
raportat la situatia locald, a fost inifiat acest proiect de hotirdre,

La lucrdrile gedintei intrd d-t primar onef Marius-silviu.
D-l Iovici arat5 ci din regulament rezulti ci in mod obligatoriu infiinlim

gi un post.
D-l consilier juridic Dr6goiu aratf, cd prin proiectul de hot5rare se

infiin$eazi Cdminul cultural gi se aprob6-regulamentul acestuia, modificarea
organigramei sau delegarea atribu[iilor fiind decizia primarutui g se
concretizeazd orin prin dispozifie de delegare ori o piopunere piin proiect dehotirAre de modificare a organigramei.

Se supune la vot proiectul de hotdr6re, care se aprobfi cu 9 voturipentru, fiind adoptati Hotd16re a nr.34 / 28.OS.20t9.
Se trece la punctul nr.S al ordinii de zii" Proiect de hotir6re privind

aprobarea infiinSSrii Ansamblului Fotcioric,,Pistritorii Tradi3iiloi- Cov5s6ng,,.
Se prezinti proiectul de hotdr6re.
D-l Stoica intreabd dacd acest Ansamblu care funcgioneazi de ceva

vreme nu este infiintat deja.
D-l primar arati ci degi funclioneazd de cAliva ani nu a fost intocmit

scriptic nimic cu privire la acest ansamblu.
Se supune la vot proiectul de hotirAre, care se aprobi cu 9 voturi

pentru, fiind adoptatS Hotdrirea nr.35/29.OS,2019.

^ --_S" 
trece la punctul nr.5 al ordinii de zi=" Proiect de hotdrSre privind

infiintarea serviciutui social de tipul CENTRUL DE TNFORMARE gi
CONSILIERE".

Se prezintd proiectul de hotdrAre.
. D-l primar Onet Marius-silviu aratd ci urmare a controlului efectuat gi amisurior dispuse de Agenlia Judeleand Pentru Prestalii Sociale Arad, unl

dintre m5surile dispuse a'fost gi infiinfarea serviciului social de tipul Centru
de Informare gi Consiliere gi ca atare a fost iniliat prezentut proiect de
hot516re

Se supune Ia vot proiectul de hotdrSre, care se aprobi cu 9 voturi pentru,
fiind adoptati Hotdrirea nr,36 / 28.05.2019.

Se trece la punctul nr,7 al ordinii de zi:" Proiect de hotdrire privind
a proba rea.infii.ntd ri i Asoci alie i s po rtive covi s6 nla na,, covds6 n[,,1

Se prezint6 proiectul de hotErAre



D-l primar aratd cE urmare a discutiilor cu privire la activitatea sportivd /-de pe raza comunei s-a initiat acest proiect de hot6r6re.
D-l Stoica arati cE proiectul cu Clubul Sportiv iniliat de dfinsul nu s-a

realizat gi a fost schimbat cu acesta,
D-l consilier iuridic Drdgoiu aratd ci urmare a legistagiei in domeniu gi a

consult5rii cu Agentia NalionalS a Sportului s-a pregdt:t acest proiect pent.u
infiintarea unei Asocialii Sportive gi nu Club sportiv, deoarece bluUul sportiv
are personalitate juridicS, are contabilitate proprie gi ar fi necesar un
contabil, deci discutfim de costuri; singura form6 de organizare pentru a
primi certificatul de identitate sportiv5, s-a fdcut un contract de societate
civilE cu $coala Gimnazial5 ,,Cornelu Miclogi", raliunea pentru care s-a iniliat
acest proiect a fost cea de a fi functional5 , dar in acelagi timp de
simplificare a documentatiei de infiinlare gi funcgionare.

La lucrSrile gedintei intrd d-l Lalia Gheorghe-proprietar de teren viticol
care arati cd doregte si ia cuv6ntul la punctul ordinii de zi cu regutamentul
privind pSgunatul gi exploatarea pajigtilor gi pdgunilor.

Se reiau discutiile cu privire la infiinlarea Asocialiei Sportive gi d-l Stoica
di citire la art.2,2 din anexa la proiect 9i arat6 ci aciivit6iite sunf timitate la
niveljudetean, in cadrul unui club s-ar participa gi la nivel nalional, de
exemplu Cupa Timbark, Danone sunt organizate de gcoald impreuni cu
Federatia Rom6n5 de fotbal,
^ D-l Stoica precizeazd cd nu intelege de ce copiii si nu poat5 merge gi ta
intreceri de alte niveluri dacd pot.

D-l consilier juridic Dr5goiu aratd cd aga cum preciza este vorba de
cheltuieli care pot sau nu pot fi susfinute.

Se supune la vot proiectul de hotirire, care se aprobi cu 9 voturi
pentru, fiind adoptatd Hotdr6rea nr.37 I 28.OS.2019.

Se trece la punctul nr.8 al ordinii de ziz" Proiect de hotd16re privind
aprobarea Regulamentului comunal privind organizarea pSgunatului, precum
gi exploatarea pajigtilor gi a pdgunilor de pe raza teritoriului administiativ al
comunei Covdsint, judelul Arad".

Se prezinti proiectul de hotdrAre.
D-l consilier juridc Drigoiu arati ci datoritd problemelor gi a plSngeritor

existente cu privire la pdgunatul animalelor s-a luat initiativa de a avel un
regulament pe raza comunei; s-a avut in vedere in regutamentul propus
pentru aprobare sd fie acoperite cAt r,nai multe aspecte, au existat
neintelegeri intre proprietarii de animale gi proprietarii de terenuri agricole;
ca gi concluzie din cuprinsul regulamentului: nu se piguneazd pe paicelele'
cu destinatie agricold, se face referire Ia utilizarea pigunii proprietate
privatd, sunt stabilite obligatii, perioadd de utilizare, iar acest regulament se
va comunica proprietarilor cu efective mai mari de animale gi se va afiga
pentru aducere la cunogtintd publicd.

D-l Iovici arati ci s-a mai incercat sd se rezolve situalia cu deginitorii de
animale, noi nu avem p6gune, pSgunea este a composesoiatutui, d-ar s-a
pierdut procesul respectivr s-a mai discutat despre aceste probleme.

D-l consilier juridic Drdgoiu arat6 cd in urma lucrdrilor de intabulare care
sunt in curs de efectuare, vom gti suprafala exactS, se va intocmi
amenajament pastoral, de asemenea se va line cont gi de pagubele pe care
animalele !e fac in timpul circulaliei.

Se dE cuvintul d-lui Lalia Gheorghe-proprietar de teren viticol, care
arati ci are probleme cu'definitorii de oi, in fiecare an are pagube
insemnate in teren viticol pe care il de[ine, pagube care le facbile aflate in
stabulatie in vecindtatea terenului deginut gi consider6 cE primdria a avut o
initiativ6 exceptiona16 cu acest regulament de pSgunat. D-l Lagia aratd cE
propune din comisia responsabilS pentru p5gunat sd facd parti gi 1
proprietar de oi.



D-l consilier juridic arati ed art.22 din regulament este esential gi va
trebui respectat, de exemplu addpostirea animalelor la o distanti mai mici
de 20Om de terenurile agricole,

D-l Iovici arati ci ddnsul are cump6ratd o suprafat6 de O,34 ha gi oile
trec tot timpul peste proprietatea d6nsului.

D-l Lalia aratd cd mai agteapt6 6 luni c6t este dat termenul, dar si se
realizeze acest lucru, s5-gi duci oile unde vor,

D-l Drigoiu aratd ci proprietarii de oi au fost invitati la o gedintd la
Primirie pentru a clarifica problemele create de animalele pe care le delin gi
cu privire la organizarea p5gunatului, dar numai s-au certat, nu a fost o
gedingi constructivi gi nu s-a ajuns la nici o intelegere cu ei.

D-l Chig intreabd dac6 acest regulament are ganse sd fie respectat.
D-l Latia aratd ci are rugdmintea ca acest regulament s5 fie functional,

deoarece gi ddnsul gi alti proprietari de terenuri agricole au probleme din
cauza acestor animale,

D-l Stoica arat6 cE mai avem Hotdrdri aprobate r s-o mai facem gi pe
asta.

D-! primar aratf, cd se incearcd reElementarea situaliei.
D-l Simirtean intreabi daci un proprietar de teren agricol poate s5-gi

tini animalele acolo. D-l consilier juridic aratd cE in regulament este
mentionat ci addpostirea animalelor si fie la o distanti mai micd de 20O m
de terenurile agricole, dacd nu se respect5, se va aplica amend5.

D-l Ardelean arati c5 vis a vis de amenzi, este discutabil, cdte amenzi nu
s-au incasat pe anul 2018? D-l consilier juridic Drigoiu arati cE in jur de 8OO
milioane lei, dar s-au inceput documentatiile de infiintare a popr:irilor.

Se supune la vot proiectul de hotdrAre, care se aprobi cu 8 voturi pentru
gi 1 abtinere(Simirtean Andrei-Simion), fiind adoptati Hotdr6rea
nr.38/28.05.2019.

Se trece la punctul nr.9 al ordinii de zit" Proiect de hotd16re privind
aprobarea Studiului de fundamentare privind decizia de concesionare a
activititii de sortare a degeurilor reciclabile gi exploatarea Stagiei de Sortare
Arad".

Se prezinti proiectul de hotdr6re.
D-l consilier juridic Drigoiu aratd cd documentatia anexi la proiectul de

hotirire a stat la transparengi, este vast5, fiind vorba de stalia de sortare a
degeurilor reciclabile.

Se supune la vot proiectul de hotirAre, care se aprohf; cu 9 voturi
pentru, fiind adoptatd HotHrArea nr.39 /28.O5.2O19,

Se trece la punctul nr.10 al ordinii de zii" Proiect de hotdr6re privind
a proba rea actua I iziri i i nd icato ri lo r proiectu I u i,, Modernizare strizi in
com.Cov5s6nS-Judetul Arad,- Eta pa II" .

Se prezintd proiectul de hotirire, D-l primar arati cE urmare a majoririi
salariilor in constructii intre 2OO0-3OOO lei toli indicatorii proiectelor in
derulare au trebuit modificagi; din pdcate aceste majordri se vor suporta de
la bugetele locale, nu se mai primesc bani in plus fati de cei alocati inigial.

D-l Stoica arati cd probabil dacd firma executant5 se incadra in termenul
de realizare a lucrdrilor, nu mai aveam aceste probleme

D-l primar arati cd nu are relevantS, noi am primit de la bugetul de stat
3.094.955 lei gi orice cregtere greveazi pe bugetul local,

Se supune Ia vot proiectul de hotir6re, care se aprobi cu 9 voturi
pentru, fiind adoptatH HotdrArea nr,4A / 28.05.2019.

Se trece la'punctul nr.l1 al ordinii de zi:" Diverse"
Se prezint6 cererea nr.368 / L4,O5.2O19 a d-nei Delamarian Ana-Maria din

comuna Covis6nt nr,163 care solicitd inchirierea clSdirii After Scool.
D-l consilier juridic Drigoiu arati ci d-na Detamarian a fost la ddnsul gi

vrea sE realizeze o activitate alimentard in spatiul respectiv,
D-l Ioyici intreabd daci se poate da, deoarece acolo s-a fdcut cl5direa

pentru a fi After Scool. 
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ID-l consilier juridic Drigoiu aratd c5 a verificat situatia imobilului, au
trecut 5 ani, deci se poate inchiria, dar am prezentat cererea depus5 pentru
a avea un acord de principiu a Consiliului Local pentru a demara intocmirea
documentatiei pentru organizarea licitatiei.

In urma discufiilor cu 9 voturi pentru Consiliul Local hotdrSgte si i se
comunice prin pregedintele de gedinti d-nei Delamarian Ana-Maria
urmotorul r6spuns:"Consiliul Local CovdsAnt a luat in considerare cererea
Dvs., urmind ca prin executiv sd pregiteasci documentele necesare in
vederea inchirierii prin licitatie publicd a cl5dirii After Scool".

Se d5 cuv6ntul d-lui Nicula Eugen din comuna CovEsAn! nr.879.
D-l Nicula aratd cd are mai multe solicitiri:
in primul r6nd a avut cerere depusd in temeiul Legii nr.l8/1991 prin

care solicita constituirea suprafetei de 2,OO ha, i s-a aprobat doar suprafata
de Or5O ha, in acest sens solicit6 sd i se comunice care este situalia cu
terenurile d.lor CdpdtinS, Palalogos, Nicula Nicolae.

De asemenea, d-l Nicula mai intreabi ce taxd se achiti pentru tot ce este
pe domeniul public, cocini, alte materiale gi ca sE nu se creadi cd ii gine
partea inclusiv materialele depozitate de fratele dAnsului Nicula Nicolae.

D-l Nicula mai aratd cd in ceea ce privegte fosta zootehnie, a cui este
terenul respectiv, care este situatia cu grajdul de acolo.

Tot d-l Nicula mai intreabi dacd excavatorul este a Prim5riei, sau este a a
lui Todoanc5.

D-na secretar aratd ci in ceea ce privegte problema cu privire la
constituiri este o problemi care s-a mai discutat gi i s-a rdspuns d-lui Nicula,
nu este competenta Consiliului Local, ci a Comisiei de aplicare a legilor
fondului funciar, deci dacd mai are solicitiri, si se adreseze acestei Comisii,
cu privire la zootehnie construcliile gi terenul aferent apartin SC Spicul SA,
nu avem competentd asupra acestora, existind o sentint6 judecdtoreascd
definitivd din anul 1998, prin care aceastd societate deline construcliile gi
terenul aferent.

D-l Nicula intreabd dacd aceastd societate mai funclioneazi gi plStegte
taxele legale.

D-l primar aratd cH din c6te gtim aceastd societate mai exist5, nu
cunoagtem dacE s-a desfiin[at.

D-l Nicula aratd cd soliciti r5spuns in scris.
D-na secretar aratd cd aga cum a. precizat i s-a comunicat in scris la

solicitirile anterioare gi daci mai are nel5muriri si depuni in scris o cerere
in care si fie precizat concret fiecare solicitare.

D-l Simdrtean ridici problema creatd in noua statie de autobus, sunt
probleme cu tirurile care parcheazd acolo degi nu au voie dec6t si
stalioneze.

D-l consilier juridic Drdgoiu arat6 ci au fost comandate indicatoarele
rutiere cu restrictiile respective gi in momentul c6nd vor fi livrate vor fi
instalate.

D-l Simirtean aratd cd tirurile respective parcheazi in stalie gi nu este
voie, trebuie atentionati si nu mai parcheze acolo.

Se di cuv6ntul d-lui Farcag Mitru-CovSs6nt rr;5187 care aratd ci solicit6
si se verifice 9i si se adune gunoaiele gi diferitele materiate care au fost
aruncate la terenulde sport, de asemenea in centru la fosta cas5 a lui Pribeg
Viorel sunt depuse materiale de constructiei de o perioadd destul de mare,
si le utilizeze sau sd elibereze locul, de asemenea la numitul Preda Emil sunt
c6ini nesupravegheati gi nu poli trece pe strad5, mai trec copii pe acoto, si
nu se produci evenimente neplScute,

D-l viceprimar Popan aratfi cd vor verifica fiecare situalie din cele
enumerate gi se vor lua mdsuri.

Se dE cuvAntul d-lui Mateg Claudiu-Valentin-Covis6nt nr.785, care arat6
ci soliciti si se ai mdsuri irr zsna in care locuiegte cu privire la depunerile de
bolovani din zona in care locuiegte 
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D-l vicepri
care se impun,

Fiind epuizate punctele ordinii de zi, se ridicf, sedinta.

pRE9EDTNTE DE $*D
VASILE LAZAN. 
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